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رئیس دولت سیزدهم دیروز در یک نشست خبری 
صحبت ها و ادعاهایی را در مورد عملکرد اقتصادی 
دولت خود، شرایط کشــور در دولت قبل و برجام 
مطرح کرد. او گفت برجام در دســتور کار است و 
ایران دیگر پول بلوکه شده ای در کشورهای دیگر 

ندارد. سخنان رئیسی را در ادامه می خوانید.
به گزارش تجارت نیوز،ســید ابراهیم رئیســی، رئیس دولت 
سیزدهم، صبح دیروز در نشست خبری به مناسبت هفته دولت 
سخنانی را مطرح کرد. مهم ترین بخش های سخنان رئیسی را 

در ادامه می خوانید.
رشد اقتصادی 4 درصد است

 دولت دو سال قبل کار خود را در حالی آغاز کرد که شرایط و 
وضعیت کشور در یک وضعیت خاص قرار داشت. در آن شرایط 
که یک شرایط کرونایی، شرایط اقتصاد با کسری بودجه، تورمی 
و با کاهش کالاهای اساسی و مسائلی از این دست بود، برخی از 
صاحب نظران و دولت مردان گذشته با تردید می گفتند که دولت 
چگونه می خواهد این شرایط را مدیریت کند و وضعیت را به پیش 
ببرد.ما با توکل به خداوند متعال و اعتماد به داشته های بسیار ملت 
و کشور و برخورداری از نیروهای جوان و کارآمد فعالیت را آغاز 
کردیم. شاید این ناباوری برای دشمنان ما و برخی دیگر وجود 
داشــت اما از جایی که ما ظرفیت ها را برای کشورمان فراوان 
می دانیم و معتقد هستیم با تغییر گفتمان که در این دولت پیش 
آمد که یک بازگشت به مردم و با مردم بودن است، شرایط رو به 
بهبودی گذاشت.همچنین وضعیت کسری بودجه با رقم نزدیک 
۴۸۰ هزار میلیارد تومان که می توانست برای کشور مشکل ایجاد 
کند با ایجاد منابع در اختیار در کشور کسری بودجه جبران شد. 
وضعیت تورمی قریب به ۶۰ درصد به ۴۶ درصد فعلی تبدیل شد. 
وضعیت کالاهای اساسی به نحوی اطمینان بخش شد که در 
همه اقسام کالاهای اساسی اطمینان حاصل شد.این شرایط به 
نحوی پیش رفت که رشد اقتصادی در ۱۴۰۰ برخلاف گذشته ۴ 
درصد و بیش از آن را نشان داد. این اتفاق در ۱۴۰۱ نیز تکرار شد 
و رشد اقتصادی ۴ درصد شد که نشان دهنده این بود که امید در 

کشور ایجاد شده است.
 تورم تولید 103 درصدی به 30 درصد 

کاهش پیدا کرد
 تورم تولید ۱۰۳ درصدی به ۳۰ درصد کاهش پیدا کرد. رشد 

ماشــین آلات تولید در کشور ۱۹ درصد شد و رشد تولید نیز به 
رقم ۶ درصد افزایش پیدا کرد. فعال شدن 5 هزار کارگاه و کارخانه 
تعطیل و نیمه تعطیل در کشور یعنی تولید و اشتغال در کشور 
فعال شده و زمینه کار تلاش و فعالیت در بخش های مختلف 
ایجاد شد. این شاخص ها نشان می دهد که کارها و ظرفیت هایی 
که در کشــور وجود دارد و تلاش هایی که در کشور انجام شده 

است جواب داده و پس از این هم جواب خواهد داد.
۱۴ درصد شرایط تجاری و اقتصادی کشورمان با همسایگان 
کاملًا با دولت قبل متفاوت شده است. در ارتباطات تجاری منطقه 
و کار تجاری که برخی معتقد بودند که نمی شود انجام داد رکورد 
خوبی در این دوره صورت گرفت و معلوم شد که ظرفیت های 
بسیار بالایی وجود دارد. برای رفع ناترازی در حوزه برق، آب، گاز 
و بانکی هم برنامه ریزی کردیم. برنامه توسعه هفتم برای همه 
این ناترازی ها برنامه ریزی شــده است که چگونه تراز شود. در 
حوزه برق، ۲۲ هزار مگاوات ناترازی برق داشــته ایم که ۷ هزار 

مگاوات جبران شده است.
ما میز مذاکره را ترک نکردیم

 میز مذاکره را غربی ها ترک کردند و دل بستن به اغتشاشات و 
فکر می کردند که در اغتشاشات می توانند اهدافشان برسند، وقتی 
که اغتشاشات با حضور مردم و کمک مردم ، به نتیجه نرسید آنها 
بلافاصله پیام دادند که ما می خواهیم برگردیم به میز مذاکره و 

مجدد مذاکرات را آغاز بکنیم.
 ما میز مذاکره را                              برای رفع تحریم ها ترک نکردیم. دیگران ترک 
کردند، خودشــان هم پشیمان شدندو اعلام کردند که آمادگی 
داریم برای ادامه بحث، این نکته اول. بنده گفتم در مقدمه سخن 
که فقط پرونده رفع تحریم ها، تنها پرونده ما نبود. ما پرونده های 
متعددی داشتیم. پرونده ارتباط با کشورهای همسایه را                              داشتیم. 
یکی از پرونده هایی که در دســت اقدام داشــتیم، عضویت در 
ائتلاف های منطقه ای و فرامنطقه ای بود که جمهوری اسلامی 
با ظرفیت بالایی که دارد، می تواند ایفای نقش کند و شانگهای 
یک ائتلاف منطقه ای است، در منطقه آسیا و بسیار نقش آفرین 
است. هم در حوزه اقتصادی و هم حوزه های اجتماعی و نسبت 

به مسائل امنیت و صلح هم بسیار نقش آفرین است.
 ارتباط با زیرساخت های شانگهای و آسیا برای ما بسیار اهمیت 
دارد. اینکه برخی می گویند ما راهکار برون رفت از مشکلاتمان، 
آن است که فقط آمریکایی ها و یا چند کشور اروپایی به ما لبخند 

بزنند، بنده بارها گفته ام و باز هم تکرار می کنم؛ ما منتظر لبخند 
آن ها نخواهیم ماند و ما اقتصاد کشور و زندگی مردم را                              به اینکه 

آن ها بخواهند اراده کنند، متصل نمی کنیم.
 یک امکان بسیار خوبی به نام ائتلاف جهانی بریکس وجود 
دارد، ائتلاف منطقه شــانگهای و عضویــت در این ائتلاف ها 
حتما می تواند در مقابل یک جانبه گرایی آن ها نقش آفرینی کند 
و اقتصادهای زیادی در بریکس عضو هستند و اقتصاد ایران هم 
کنار این اقتصادها حتما می تواند تأثیرگذار باشد و ایران یک کشور 

بسیار با ظرفیتی است.
مساله کالابرگ به زیرساخت فنی نیاز دارد

 بعد از اصلاح اقتصادی در اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۱ یارانه هایی 
که به دهک های مختلف به غیر از یک دهک داده می شد، به 
مبلغ ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار تومان رســید. اخیرا هم با کالابرگی که 

اعلام شده این مبلغ افزایش پیدا کرده است.
قانون در سال ۱۴۰۱ موضوع کالابرگ را قید کرده بود منتهی 
زیرســاخت های آن آماده نبود که ما به دوستانمان در مجلس 
شورای اسلامی گفتیم که این موضوع احتیاج به زیرساخت فنی 
داشته تا بتواند کالابرگ را عملیاتی و اجرایی کند این زیرساخت 
در دی ماه سال ۱۴۰۱ آماده شد؛ این موضوع از مواردی است که 

نسبت به واقعیات مورد توجه قرار گیرد.
از همان زمان که زیرساخت ها آماده شد به صورت آزمایشی در 
استان ها عملیاتی گردید امسال برای آن که قیمت ها با تغییر قیمت 
ارز تغییر نکرده و سفره مردم دچار تلاطم نشود کالابرگ در نظر 
گرفته شد. در حال حاضر به پنج دهک داده می شود و بعدا امکان 
توســعه است که قیمت کالاهای مصرفی با تلاطم قیمت ارز 
جابه جا نشود.مبلغ ۴5 هزار تومانی که از قبل به حساب خانوارها 
واریز می شــد تبدیل به ۳۰۰ و ۴۰۰ هزار تومان شد و الان هم 
با 5۲۰ هزار تومانی که با این تغییری که داده شده است. آنچه 
که مورد توجه دولت است غیر از قضیه یارانه ها طبیعتاً کمکی 
است برای اقشار ضعیف جامعه و فاصله طبقاتی را کمتر خواهد 
کرداما تمام نگاه دولت آن است که قیمت اجناس ثبات پیدا کند 
و همچنین در ادامه قیمت ها کاهشی شود و این هم در گرو آن 
است که اقدامات اقتصادی مان در حوزه تولید که محوریت دارد 
مسئله تولید در کشور بتواند رشد داشته باشد و اقتصاد نیز رشد 
داشته باشد ارزش پول ملی کشور روز به روز افزایش پیدا کند 
اما دشــمن این را نمی خواهد و ممکن است عددسازی بکند و 

بخواهد وضعیت اقتصادی را به نفع خودش رقم بزند چند روزی 
تعطیل اســت و داد و ستدی نمی شود اما قیمت ها را شما نگاه 
می کنید اعداد و ارقام از بالا می رود. ارتباطمان با همه کشورهایی 
که می خواهند با جمهوری اسلامی ارتباط داشته باشند ارتباط 
خوبی خواهد بود و تعامل اساس ارتباطات ما خواهد بود. ما اعلام 
کرده ایم هر کشوری در دنیا دست دوستی به طرف ایران دراز کند 
ما دست او را به گرمی می  فشاریم و هر کشوری هم بخواهد 
نسبت به جمهوری اسلامی دشمنی کند و تعدی کند طبیعتا 

دست او قطع خواهد شد.
پول بلوکه شده ای در کشورهای دیگر نداریم

 توصیه مان به دولت ژاپن این است که مستقل زندگی کند. 
تحت تأثیر آمریکایی ها نباشد. پولی اگر جمهوری اسلامی آنجا به 
امانت گذاشته است یا قیمت کالایی پول جمهوری اسلامی و هر 
کشوری اینها تحت تأثیر کشورهای دیگر و دولت های دیگر قرار 
نگیرد. خوب است دولت ژاپن ظلم های آمریکا در حق مردمش 
را تجربه کرده است. ما پول بلوکه شده ظالمانه را فقط در کره 
داشتیم و اگر در جاهای دیگر پولی داریم، در اختیار بانک مرکزی 

ما است. لذا؛ پول بلوکه شده ای در کشورهای دیگر نداریم.
برجام در دستور کار است

 مــا از ابتدای کار دولت اعلام کردیم که موضوع برجام یکی 
از پرونده هایی که ما در سیاست خارجی باید دنبال کنیم، پیش 
می بریم، اما این تنها گزینه ما نیست و مسئله سیاست خارجی ما 
تک گزینه ای نیست. اشکالی که ما به قبل داشتیم این بود که 
نوعی تک گزینه ای برخورد کردند با موضوع برجام. ما گزینه ها و 
بحث های مختلفی را                              پیش رو داریم که یکی از آنها بحث برجام 
است. سوالی که من می پرسم این است که با آغاز دولت، ما با 

موضوع برجام به عنوان یک موضوع در دستورکار درست برخورد 
کردیم؟ پاسخ مثبت است.

 حالا ما خودمان در زمان انعقاد برجام حضور نداشــتیم و اگر 
حاضر بودیم شاید نگاه دیگری داشتیم. چون ما معتقدیم در اصل 
این قرارداد باید نکاتی رعایت می شد که الان این گرفتاری را                              
دولت نمی داشــت و این بحث دیگری است و الان ما وارد این 
بحث نمی خواهیم شویم و این بحث گذشته و تبدیل شده به 
یک قرارداد و اگر ما بودیم، در این قرارداد ما حرف داشــتیم و 
معتقد بودیم که این متن باید دقیق تر تنظیم می شد، اما اصل 
خواسته های ما، خواسته های به حقی بود که در این متن به آنها 
ارائه شد. آن کسی که یا پیمان شکستند یا به تعهد عمل نکردند، 

آمریکایی ها و اروپایی ها بودند و آمریکا رسما پیمان شکنی کرد.
 آن ها به هوای اینکه فکر می کردند که در اغتشاشات می توانند 
یک دستاوردی داشته باشند، رفتند و ترک کردند و الان هم باز 
اعلام کردند که ما می خواهیم مذاکرات را                              ادامه بدهیم. من در 
پاســخ شما بگویم دولت در مذاکرات و در طرح حقوق اساسی 
ملت ایران، هیچ کوتاهی نکرده و کوتاه نیامده و تاکیدش بر اینکه 
حقوق ملت ایران طبق قراردادی که منعقد شده داده بشود، به 
نحوی که این تحریم ها برداشته شود و ملت ایران بتواند از آنچه 
که به عنوان برجام آنچه که آقایان وعده کردند و گفتند فایده دارد 
و گلابی دارد، بتوانند مردم از آن ها استفاده کنند، ولی متأسفانه 
آن هــا با اعمال تحریم ها و ادامه دادن تحریم ها می خواهند ما 
را                              متوقــف کنند، خب ما هم می گوییم ضمن اینکه داریم رفع 
تحریم هــا را                              دنبال می کنیم در یک جبهه، در جبهه دیگر هم 
با تمام وجود تلاشمان این است که تحریم ها را                              خنثی کنیم و 

تلاشمان این است که اجازه ندهیم آن ها به اهدافشان برسند.

6 نکته از سخنان رئیسی:

ما میز مذاکره را ترک نکردیم
عدم استقبال مردم از طرح کالابرگ نشان داد که 

برای اجرای آن به دقت برنامه ریزی نشده است
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: شرایطی در کشور به وجود آمده 
است که کالاهای اساسی با ارز ترجیحی وارد می شوند اما قیمت گذاری آن ها 
بر اساس ارز آزاد صورت می گیرد، تنها راه چاره برای این موضوع توزیع کالا 
از طریق کارت الکترونیک است تا مشکلات در حوزه قیمت گذاری ها برطرف 

شود.
جعفر قادری  با اشاره به توزیع نامناسب کالاهای اساسی مردم گفت: متاسفانه اکنون شرایطی 
در کشور به وجود آمده است که کالاهای اساسی با ارز ترجیحی وارد می شوند اما قیمت گذاری 
آن ها بر اساس ارز آزاد صورت می گیرد که این امر زمینه ساز مشکلات خانواده ها شده است و 
تنها راه چاره برای این موضوع توزیع کالا از طریق کارت الکترونیک است تا مشکلات در حوزه 
قیمت گذاری ها برطرف شود.وی با بیان اینکه توزیع کالاهای اساسی از طریق کارت الکترونیک 
مشکلات را برطرف خواهد کرد، تصریح کرد: این اقدام منجر به این خواهد شد که افراد بتوانند 
با این کارت طیف وســیع تری از کالاها را تهیه کنند. در واقع کارت الکترونیک کالا می تواند 
جایگزین نظام کوپنی شود و ما با این شیوه قادر خواهیم بود قدرت خرید مردم را حفظ کنیم.

نماینده مردم شیراز در مجلس خاطرنشان کرد: مساله دیگر این است که اگر کالای اساسی با ارز 
نیمایی وارد شود، مابه التفاوت قیمت کالای خارجی و داخلی عملًا به عاملی برای قاچاق معکوس 
تبدیل خواهد شد. بنابراین محدودیت در منابع اجازه نمی دهد تا بیش از نیاز کالا وارد کنیم و جلوی 
احتکار را بگیریم؛ لذا نیازمند سازوکار توزیع هستیم تا از قاچاق احتمالی جلوگیری شود.وی با تاکید 
بر لزوم ایجاد ثبات در قیمت و توزیع کالاهای اساسی مورد نیاز خانوارها، تاکید کرد: دولت باید 
یک فکر و ایده اساسی و مناسب برای اجرای طرح کالابرگ الکترونیک داشته باشد تا در نتیجه 
آن از فرآیند توزیع کالاهای اساسی اطمنان حاصل کنیم که کالای واردشده به طور حتم در اختیار 
خانواده قرار می گیرد.عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در گفت وگو با ایلنا تصرح کرد: اینکه 
از سوی دولت اینگونه مطرح می شود که از طرح کالابرگ استقبال صورت نگرفته نشان دهنده 
آن است که این به دقت برنامه ریزی نشده و با درنظر گرفتن سازوکارهای مناسب و بر مبنای 
مشوق های مناسب اجرایی نشده است. البته یک مساله دیگر تاخیر در اجرای قانون کالابرگ 
بود که اگر از همان زمان که براساس قانون اجرای آن الزامی بود اجرا می شد، شاید نوع استقبال 
متفاوتی را مشاهده می کردیم. قادری همچنین در پاسخ به سوالی پیرامون همسان سازی حقوق 
بازنشستگان، اظهار داشت: بله، مساله همسان سازی حقوق بازنشستگان هم یکی از دغدغه های 
مهم است، بازنشستگان ما سال ها زحمت کشیده اند اما اکنون با مشکلاتی مواجه هستند، به نظرم 
دولت حتما باید در یک لایحه موضوع همسان سازی بازنشستگان را به مجلس ارائه کند. ما انتظار 
داریم دولت سریعاً اقدام کند تا این انتظارات و توقعات برآورده شود و مجلس هم آمادگی لازم 

برای همکاری با دولت را در این زمینه دارد.

آخرین وضعیت پیگیری حق آبه هیرمند
وزیر کشور درباره آخرین وضعیت پیگیری حق آبه هیرمند گفت: بر اساس 
کمیساریاریی که تشکیل شده ایران از آن نقطه ای که می توانست بازدید کرد، 

در حال حاضر دنبال این هستند که بتوانند از خود محل سد هم بازدید کنند.
احمد وحیدی درباره آخرین وضعیت پیگیری حق آبه هیرمند از سوی ایران و اینکه هشدار داده 
می شود کم آبی منجر به مهاجرت مردم استان سیستان و بلوچستان می شود که این برای مرزها 
ممکن است وضعیتی نامطلوبی به وجود بیاورد، گفت: آخرین قرار این شد که عزیزان بر اساس 
معاهدات کمیساریایی که تشکیل شد از ایران رفتند و از آن نقطه ای که می توانستند برابر تعهدات 
و قراردادها بازدید کنند، بازدید کردند. وزیر کشور در گفت وگو با ایلنا، خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر دنبال این هستند که بتوانند از خود محل سد هم بازدید کنند که آن هم در دست اجرا است. 
وی در پاسخ به این سوال که آیا تمهیداتی برای حل مشکل کم آبی استان سیستان و بلوچستان 
اندیشــده شده است، گفت: بله، به شدت در جریان است که از منابع مختلف آبی که می توان 

استحصال کرد و انتقال داد، این کار انجام شود و این مساله در دستور کار جدی است.

رئیس صندوق توسعه ملی ایران:
مردم نگرانند که روزی عمله کشورهای همسایه شویم

رئیس صندوق توسعه ملی ایران گفت: با شتابی که کشورهای همسایه در 
توسعه دارند »مردم نگرانند که روزی نیاید که ما عمله کشورهای همسایه 

شویم«.
مهدی غضنفری، رئیس صندوق توسعه ملی با بیان این که علاوه بر »سازوبرگ نظامی« یکی 
از مؤلفه های اقتدار ملی »توسعه اقتصادی با نرخ رشد بالاست« گفت اگر ما از این مؤلفه غافل 
شویم ممکن است کشورهای همسایه با درآمدهای سرشار و رفاهی که ایجاد کرده اند ما را از 
نیروی انسانی و فرصت های سرمایه گذاری که داریم، خالی کنند.رئیس صندوق توسعه ملی افزود: 
با این روند ممکن است ما در آینده به کشوری تبدیل شویم که گاز را از ترکمنستان و گندم را از 
عربستان وارد کنیم، کارهای پزشکی ما را عمان و قطر و لجستیک دریایی و هوایی مان را امارات 
انجام دهد.اگر نرخ رشد توسعه در کشورهای همسایه دو رقمی شد و چندین برابر ما چاه های نفت 
و گاز را تخلیه کردند، همانطورکه امارات در بالای دریای خزر میخواهد که روی گاز کار کند دارد 
به این دلیل است که دائما در حال سرمایه گذاری هستند.به گزارش تجارت نیوز، در عصر حاضر 
یکی از مولفه های اقتدار، توسعه اقتصادی با نرخ رشد بالا است. اگر ما اقتدار را تک مولفه ای ببینیم 
یا در مولفه ها جایی برای اقتصاد نباشد ممکن است کشورهای همسایه یا دیگران نوع جدید از 
استعمار را رقم بزنند. و چون درآمدهای بالا دارند و رفاه زیادی ایجاد کردند به تدریج ما را از نیروی 

انسانی و فرصت ها تخلیه می کنند که این کار اسعتمار توسعه ای است.

 مصرف کننده نباید از محدودیت 
واردات لوازم خانگی آسیب ببیند

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: شرایط ایجاد شده برای صنعت لوازم 
خانگی فرصتی است که بتوان از آن بر این بهبود کیفیت تولیدات داخلی و دست یابی 
به بازارهای جهانی و صادرات استفاده کرد و تولیدکنندگان باید از شرایط استفاده 

کنند.
بهزاد رحیمی درباره قیمت و کیفیت لوازم خانگی، گفت: ما در هر صنعتی که به سمت انحصار برویم، 
مصرف کننده نخستین گروهی است که زیان می بیند زیرا تولیدکننده رقیبی برای خود متصرف نیست و 
محصولات را سلیقه ای و بدون توجه به نیاز بازار و کاهش هزینه های سربار تولید می کند.نماینده مردم 
سقز و بانه در مجلس با اشاره به ضرورت توجه به کاهش هزینه های سربار به منظور  اقتصادی شدن 
قیمت این محصولات، ادامه داد: زمانیکه رقابتی در کار نباشد، تولیدکننده به دنبال حداکثر سود می رود و 
مصرف کننده نیز ناچار به خرید این کالاها است.وی با اشاره به رشد تولیدات داخلی در حوزه لوازم خانگی و 
تنوع محصولات در این زمینه، اضافه کرد: باید ضمن اینکه حمایت از تولید داخل، شرایطی فراهم کرد که 
تولیدکننده برای تولید محصولات باکیفیت انگیزه لازم را داشته باشد.این نماینده مردم در مجلس یازدهم 
وجود برندهای مختلف در حوزه لوازم خانگی را مثبت ارزیابی کرد و افزود: هرچند وجود تولیدکنندگان 
مختلف در این حوزه اتفاق مناسبی است اما مصرف کننده نباید از شرایط انحصار آسیب ببیند بنابراین اگر 
برخی سوءاستفاده ها در این زمینه تداوم داشته باشد باید به سراغ واردات رفت.وی در گفت وگو با خانه ملت 
تصریح کرد: باید نظارت بیشتری بر حوزه تولید لوازم خانگی صورت گیرد تا سرنوشت صنعت خودروسازی 
دوباره تکرار نشود با توجه به اینکه ما جوانان را به ازدواج تشویق می کنیم باید شرایط را برای خرید لوازم 
خانگی را نیز تسهیل کنیم.عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: شرایط ایجاد شده برای صنعت 
لوازم خانگی فرصتی است که بتوان از آن بر این بهبود کیفیت تولیدات داخلی و دست یابی به بازارهای 

جهانی و صادرات استقاده کرد، این شرایط فرصتی برای منفعت طلبی عده ای نیست.

زنگ خطری برای آینده 
 ایران در جذب سرمایه گذاری خارجی

 از رقبایش عقب افتاده است
حجم سرمایه گذاری خارجی مستقیم در ایران در پایان سال ۲0۲۲ معادل 

1.۵ میلیارد دلار برآورد شده است.
آمارها نشان می دهد به رغم ادعای دولت در خصوص دستاوردها در این عرصه، ایران هنوز 
فاصله بسیار زیادی با رقبای منطقه ای و کشورهای همسایه دارد.بر اساس آمارهای ارائه شده 
از سوی کنفرانس تجارت و توسعه سازمان ملل متحد )UNCTAD(، حجم سرمایه گذاری 
خارجی مستقیم در ایران در پایان سال ۲۰۲۲ معادل ۱.5 میلیارد دلار برآورد شده است.به گزارش 
بازار، گزارش سالانه UNCTAD حاکی از آن است که در میان کشورهای منطقه خاورمیانه 
و شمال آفریقا )MENA( ایران از نظر جذب سرمایه گذاری خارجی مستقیم در جایگاه نهم 
قرار گرفته اســت.بر اساس آمارها، در پایان ســال ۲۰۱۷ یعنی در زمان اجرای برجام، حجم 

سرمایه گذاری خارجی مستقیم در ایران از عربستان بیشتر بوده است.

واردات موبایل کاهشی شد؟
بر اساس اعلام گمرک ایران، تا پایان مردادماه امسال حدود ۹00 میلیون دلار 

گوشی تلفن همراه وارد کشور شده است.
گمرک ایران در خصوص میزان واردات انواع گوشی های تلفن همراه در 5 ماهه سال جاری 
اعلام کرد، در این مدت ۹۱۳ میلیون دلار گوشی تلفن همراه وارد کشور شده است که معادل 
۳.۷۷ از کل ارزش واردات کشــور را دارا بود.به گزارش تسنیم؛ گمرکات فرودگاه امام خمینی، 
فرودگاه پیام و... از مهمترین مبادی ورود تلفن همراه به کشور میباشند.اوج واردات تلفن همراه در 
سال ۱۴۰۰ بود که نزدیک به ۴ میلیارد دلار گوشی تلفن همراه وارد و از طریق گمرک ترخیص 

شد.سال قبل نیز حدود ۲.۸ میلیارد دلار صرف واردات گوشی موبایل شده بود.

اخبار کوتاه 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس اظهار داشت: روش دیگر برای 
بهبود فضای اقتصادی و کنترل تورم ایجاد رونق اقتصادی است تا از 
طریق افزایش تولید، صادرات و... شاهد شکوفایی اقتصادی باشیم و 
در شرایط بهبود فضای اقتصادی نرخ تورم کاهش پیدا کند. اما گویا 
دولت روش کنترل نقدینگی با قفل کردن بانک ها انتخاب کرده که روش 

درستی نیست و نمی تواند پاسخگو باشد.
جبار کوچکی نژاد درباره افزایش نرخ تورم مردادماه علیرغم تبلیغات گسترده دولت مبنی 
بر ادامه کاهش تورم ماهانه و ملموس نبودن ادعاهای دولت درباره بهبود شاخص های 
اقتصادی اظهار داشت: دولت ها اصولا گزارش هایشان به همین شکل بوده که از بهبود 
شرایط اقتصادی گزارش می دهند و می گویند که تورم را کاهش می دهند. در دوره ریاست 
جمهوری آقای رییسی هم همین بوده، هر چند تلاش هایی در حال انجام است به طوریکه 
می بینیم برای کاهش رشد نقدینگی و نرخ تورم بانک ها را قفل کرده اند به طوریکه حتی 
وام ازدواج هم پرداخت نمی کنند.وی با بیان اینکه تورم معمولا از دو طریق کنترل می شود 
و در حال حاضر دولت به دنبال کنترل و کاهش حجم نقدینگی است تا از این طریق با این 
روش بتواند تا حدی تورم را کنترل کنند، گفت: روش دیگر برای بهبود فضای اقتصادی 
و کنترل تورم ایجاد رونق اقتصادی اســت تا از طریق افزایش تولید، صادرات و... شاهد 
شکوفایی اقتصادی باشیم و در شرایط بهبود فضای اقتصادی نرخ تورم کاهش پیدا کند. 
اما گویا دولت روش کنترل نقدینگی با قفل کردن بانک ها انتخاب کرده که روش درستی 
نیست و نمی تواند پاسخگو باشد.عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در گفت وگو با ایلنا 
تاکید کرد: با این روش شاید دولت بتواند به بانک ها فشار بیاورد که نقدینگی کمتری را 
وارد بازار کند اما این اقدام دقیقا مانند فنر عمل می کند و دولت ناچار است که در نهایت این 
فشار را از روی بانک ها بردارد.کوچکی نژاد ادامه داد: اگر قرار باشد که دولت تولید را افزایش 
دهد یکی از منابع تامین مالی بانک ها هستند و رشد تولید از سیستم بانکی تحقق پیدا 

می کند. از سوی دیگر روش دیگر برای رشد تولید مشارکت مردم در اقتصاد است چراکه 
بخشی از نقدینگی در اختیار مردم قرار دارد، اگر مردم همین نقدینگی وارد فعالیت های مولد 
کنند، به طور قطع نتیجه این روند کاهش تورم خواهد بود امروز مردم ایران نقش آنچنانی 
در اقتصاد کشورشان ندارند و اقتصاد همچنان در دست دولتی ها است.وی افزود: بنابراین 
نه منابع مردمی وارد اقتصاد می شود و نه منابع بانکی چراکه دولت برای کنترل نقدینگی 
جلوی منابع بانکی را گرفته است و منابع بانکی وارد بخش تولید نمی شود. در این شرایط 
شاهد رکودی در اقتصاد ایران هستیم و سوال این است که آیا این رکورد تورم را کاهش 
می دهد؟ شاید در کوتاه مدت تورم نقطه به نقطه کاهش پیدا کند اما در نهایت مردم این 
کاهش نرخ تورم را در سفره خود احساس نمی کنند.عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
با تاکید بر اینکه مردم به قیمت کالای ضروری نگاه می کنند، وقتی هر یک کیلو گوشت به 
5۰۰ هزار تومان می رسد یعنی مشکلی در اقتصاد وجود دارد، گفت: همچنان فشار تورمی 
بر روی اقتصاد ایران است به همین دلیل مردم باور نمی کنند که تورم کاهش پیدا کرده  
اســت.وی با اشاره به ادعای وزیر اقتصاد مبنی بر کاهش فاصله غنی و فقرا در دو سال 
گذشته اظهار داشت: درباره اینکه فاصله بین غنی و فقیر در این مدت کاهشی بوده باید 
توجه داشت در جامعه به همان میزان که افزایش قیمت و تورم داریم، به همان اندازه فاصله 
بین گروه های درآمدی افزایش پیدا می کند. آقای خاندوزی در صورتی می تواند بگوید که 
این فاصله کاهش پیدا کرده پیش از آن اقداماتی مانند افزایش تولید، کاهش تورم، حمایت 
ویژه از اقشار آسیب پذیر و حقوق بگیر انجام شده باشد اما امروز می بینیم که حقوق بگیران در 
یک فشار شدید اقتصادی قرار گرفته اند.کوچکی نژاد با بیان اینکه معتقدم فاصله بین غنی و 
فقیر همچنان باقی مانده و راهکار کاهش این فاصله به کارگیری روش های دیگری است، 
گفت: در حال حاضر در جامعه یک طبقه خاصی به طور مستمر ارزش دارایی و اموالشان 
افزایش پیدا می کند و وقتی ارزش هر متر خانه در برخی از مناطق به ۳۰۰ میلیون می رسد، 

دهک غنی ثروتمندتر می شود و فقرا همچنان در آرزوی خانه دار شدن هستند.    

دادستان تهران از وقوع اختلاس در یک بانک در تهران خبر داد.
صالحی دادســتان عمومی و انقلاب تهران با اشاره به روند طی شده در رسیدگی به 
پرونده کشف اختلاس ۲۹ هزار میلیارد ریالی در یکی از بانک های دولتی تهران گفت: 
در جریــان این پرونده، مدیر دایره صندوق بانک )با هویت معلوم( که در پی اخذ اقامت 
یکی از کشــورهای اروپایی بود و در همین راستا به کرّات به خارج از کشور رفت و آمد 
داشته است، با همکاری فردی در خارج از شبکه بانکی )با هویت معلوم(، اقدام به طراحی 
برنامه ای به منظور اختلاس بیش از ۲۹ هزار میلیارد ریال از منابع بانک کرده است تا با 
تبدیل آن به ۶۰ میلیون ارز دیجیتال خارجی از نوع تتر، این مبلغ را به کیف پول مجازی 
خود وارد کند و سپس به صورت غیرقانونی از یکی از مرزهای غربی خارج شود و به کشور 
اروپایی مدنظر خود برود. به گزارش ایسنا وی افزود: متهم این پرونده طی چندین جلسه 
ملاقاتی که با نمایندگان فروشنده ارز دیجیتال داشته است، خود را نماینده بانک معرفی و 
عنوان کرده که خریداری ارزهای دیجیتال در راستای اجرای سیاست های بانک مبنی بر 
سرمایه گذاری در حوزه رمزارز می باشد. متهم این پرونده در بانک محل خدمت خود و در 
خارج از زمان پایاپای بانکی، اقدام به صدور و ثبت دو فقره چک رمزدار در سامانه صیادی 
در وجه فروشنده رمزارز )صراف با هویت مشخص( جمعا به مبلغ ۲۹ هزار میلیارد ریال 
با استفاده از مُهر اختصاصی رئیس شعبه و جعل امضای وی کرده به نحوی که امکان 
بررسی و شناسایی موضوع توسط سیستم بانکی تا اول وقت اداری روز بعد فراهم نباشد؛ 
این فرد بعد از این اقدام بلافاصله راهی مرزهای غربی کشور می شود و در همین اثناء، 
سامانه »سایما« در آخر وقت اداری، متوجه مغایرت ۲۹ هزار میلیارد ریالی حساب بانک 
شده و با گزارش موضوع به حراست بانک، از منظور شدن چک ها در حساب فروشنده 
رمزارز ممانعت به عمل آورده و در ادامه با صدور دستورات قضایی، متهمان توسط وزارت 
اطلاعات دستگیر شدند و پرونده پس از تکمیل تحقیقات قضایی، با صدور کیفرخواست 

جهت رسیدگی به دادگاه ارسال شد. 

آخرین وضعیت پرونده طلای شادی
دادستان عمومی و انقلاب تهران همچنین با اشاره به روند طی شده در پرونده طلافروشی 
شــادی اظهار کرد: در این پرونده چهار نفر از اعضای یک خانواده با راه اندازی یک مغازه 
طلافروشی و با انجام تبلیغات عدیده در راستای جمع آوری سرمایه های مردم به ارزش ۲ 
هزار و 5۰۰ میلیارد ریال، مبادرت به کلاهبرداری از سه هزار و ۷۷۲ نفر از شهروندان از 
طریق امیدوار کردن آن ها به امور واهی می کنند؛ بعد از طرح شــکایت های متعدد مردم 
نسبت به اعضای این خانواده، در دادسرای عمومی و انقلاب تهران پرونده قضایی برای 
متهمان تشکیل شد و سه نفر از اعضای خانواده به اتهام مشارکت در کلاهبرداری از طریق 
امیدوار کردن افراد به امور واهی، هر یک به ۷ سال حبس، ردَمال و پرداخت جزای نقدی 
معادل بالاترین مال برده شده از شکات محکوم شدند. یکی دیگر از اعضای این خانواده نیز 
به اتهام معاونت در کلاهبرداری به یک سال حبس تعزیری محکوم شد.وی افزود: پس از 
صدور رای و ارسال پرونده به شعبه اجرای احکام و بعد از برگزاری جلسات و پیگیری های 
متعدد، اموال محکومان شناسایی و توقیف شد و طبق فرآیند مزایده به فروش رفت و در 
نهایت مبلغی در حدود دو هزار و ۱5۰ میلیارد ریال حاصل شد که طبق محاسبات صورت 
گرفته معادل ۸۷ درصد از مطالبات شکات بود. در مرحله بعد، با صدور فراخوان، شکات 
پرونده به شعبه اجرای احکام دادسرای تهران فراخوانده شدند؛ در تیرماه، تعداد دو هزار و 
55۴ نفر از مالباختگان، ۸۷ درصد از مطالبات شان را دریافت کردند؛ سپس با پیگیری های 
فراوان صورت گرفته، ۹۰۱ نفر دیگر از مالباختگان شناسایی شدند که آن ها نیز به امور مالی 
دادگستری تهران جهت دریافت مطالباتشان معرفی شدند. در مجموع تا کنون سه هزار و 
۴55 نفر از مالباختگان، از حیث پرداخت ۸۷ درصد، مطالبات خودشان را دریافت کردند و 
تنها ۳۱۷ نفر دیگر باقی مانده اند که برای حضور آن ها در شعبه اجرای احکام، فراخوان صادر 
کرده ایم. حدود ۳5 میلیارد دیگر از مطالبات مالباختگان این پرونده کماکان باقی مانده که 

پیگیری های لازم برای پرداخت این رقم به مالباختگان در حال انجام است.

دولت برای کنترل تورم، شبکه بانکی را قفل کرد
عضو کمیسیون برنامه و بودجه:

اختلاس در یک بانک  دولتی در تهران
دادستان تهران اعلام کرد

سبد فروشی دارو، یکی از تخلفات آشکار 
در بازار دارویی کشور است که متأسفانه 

روز به روز در حال افزایش است.
همیشه کمبود دارو را نمی توان ناشی از مشکلات 
تولید دانســت و بعضاً، اتفاقاتی در زنجیره تولید تا 
توزیع رخ می دهد که باعث می شود، برخی اقلام 
دارویی در تعدادی از داروخانه ها یافت نشــود و در 
عوض، داروخانه هایی هستند که همان دارو را به 
وفور دارند.در بررســی بروز این مشکل در مسیر 

زنجیره تأمین دارو، به چالش سبد فروشی دارو برخورد می کنیم.
سبد فروشــی دارو، واژه ای است که برخی شرکت های پخش دارو؛ آن را در 
بازار دارویی کشــور جا انداخته اند و باعث شده اند تا زنجیره تأمین دارو دچار 

اختلال شود.
شهرام کلانتری خاندانی رئیس انجمن داروسازان ایران، با عنوان این مطلب که 
کمبود دارو استان به استان فرق می کند، گفت: متأسفانه شرکت های پخش از 
شرایط کمبود نقدینگی داروخانه ها سوءاستفاده می کنند و در توزیع دارو، تبعیض 

قائل می شوند.
به نقل از اقتصاد۱۰۰، وی از سبد فروشی برخی شرکت های پخش انتقاد کرد 
و افزود: برخی شرکت های پخش دارو، در سبد فروش خود، داروخانه را به خرید 
مکمل ها ملزم می کنند.در همین حال، علیرضا ســالم دبیر انجمن کارفرمایی 
داروسازان مؤسس استان تهران، با انتقاد از شرکت های پخش دارو، گفت: دعوا 

سر سود دارو است و همین موضوع بر کمبود دارو 
اثرگذار است.

وی افزود: متأسفانه در توزیع دارو بین داروخانه ها، 
تبعیض وجود دارد و بعضاً می بینیم یک قلم داروی 

ساده در چند داروخانه نیست.
در همین حال، سیدحیدر محمدی رئیس سازمان 
غذا و دارو، در واکنش به سبد فروشی دارو توسط 
برخی شرکت های پخش دارو، گفت: این کار غیر 
قانونی است و لازم اســت که داروخانه ها موارد 

تخلف را به ما گزارش دهند.
وی افزود: هیچیک از شرکت های پخش دارو حق سبد فروشی ندارند و قطعاً 
در صورت گزارش، برخوردهای لازم صورت می گیرد. این برخوردها نیز از تعلیق 

پروانه تا لغو پروانه و معرفی به تعزیرات را شامل می شود.
دارو به عنوان یک کالای استراتژیک، قابل رقابت با سایر کالاها و محصولات 
نیست و نمی توان دارو را در سبد سایر کالاها قرار داد. زیرا، بروز کمبود و بحران 
دارو، تبعات ناگواری به دنبال دارد و حتی مهم تر از نان شب است. از همین رو، 
نمی توان بر سر دارو، معامله کرد. اما، برخی شرکت های پخش، از شرایط موجود 
سوءاستفاده کرده و بعضاً شاهد سبد فروشی توسط این شرکت ها هستیم. به 
طوری که، داروخانه را ملزم می کنند که همراه خرید دارو، مکمل هم خریداری 
کند و اگر غیر از این باشد، از فروش دارو به آن داروخانه خودداری می کنند و به 

بهانه های مختلف، دارو در اختیار آن داروخانه قرار نمی دهند.

تالارپشــتی گفت: مگر قرار است وزارت 
بازرگانی چه کاری انجام دهد که از توان 

بخش خصوصی خارج است؟
چندی پیش رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس با 
اشاره به رفع ایرادات لایحه تشکیل وزارت بازرگانی 
در این کمیسیون گفت: احتمالا این لایحه در هفته 
جاری در دســتور کار مجلس شورای اسلامی قرار 
می گیرد. از شنیده ها پیداست که این لایحه بعد از 
اربعین حسینی در مجلس مورد بحث و بررسی قرار 

خواهد گرفت.پیرامون این موضوع تیتر کوتاه گفتگویی را با عزت  الله اکبری تالار 
پشتی رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس ترتیب داده و نظر وی در خصوص 
تفکیک وزارت صمت را جویا شده است .تالارپشتی در این گفتگو اظهار داشت: 
تفکیک وزارت صمت و تشــکیل وزارت بازرگانی به هیچ عنوان اقدام سنجیده و 
ضروری نیست. در آخرین ملاقاتی که در خدمت مقام معظم رهبری بودیم ایشان 
بر استفاده حداکثری از تمام ظرفیت های بخش خصوصی تاکید کردند. حال با این 
فرمان رهبری تشکیل وزارت بازرگانی چه توجیحی خواهد داشت؟وی افزود: آیا 
دولت قصد دارد به جای انتقال تصدی گری به مردم )یعنی بخش خصوصی( یک 
وزارتخانه جدید تشکیل دهد؟ دولت معتقد است که به بهانه تنظیم بازار قصد احیای 
وزارت بازرگانی را دارد. اما نگاه مجلس این نیست. ما معتقدیم که دولت به جای 
تنظیم بازار باید تنظیم تولید داشته باشد. متاسفانه دولت اول مسیر را رها کرده و به 
انتهای این مسیر ورود کرده است. اگر ما تولید را تنظیم کنیم و دولت صرفا نظارت 

و هدایــت خود در این زمینه را تقویت کند و در این 
مسیر از تمام ظرفیت های بخش خصوصی استفاده 
کنــد و همچنین تصدی گری خود را کم کند بازار 
مسیر درست را در پیش خواهد گرفت و تنظیم خواهد 
شد.رییس کمیسیون صنایع و معادن در ادامه عنوان 
کرد: بخش خصوصی )که اهلیت دارد( باید بازار را 
تنظیم کند و دولت نقشی در این زمینه ندارد. اینکه 
امــروز دولت خود را موظف به تنظیم بازار می داند 
باور اشتباهی است. ما امروزه شاهد فعالیت اتاق های 
بازرگانی، اتحادیه های صنفی، اتاق تعاون، اتاق های اصناف و... در سطح کشور 
هستیم. نباید فراموش کرد که این فعالان اقتصادی همان مردم هستند که باید روی 
توانمندی های آنها حساب ویژه باز کنیم.تالارپشتتی افزود: مگر قرار است وزارت 
بازرگانی چه کاری انجام دهد که از توان بخش خصوصی خارج است؟ جز اینکه 
هزینه گزاف زیادی از بیت المال صرف ایجاد این وزارتخانه شود چه سودی عاید 
مردم و دولت خواهد شد؟ در ضمن تشکیل این وزارتخانه جدید موجب بزرگتر شدن 
دولت خواهد شد که همین اقدام آثار سو زیادی را به همراه خواهد داشت. این در 
حالی است که ما باید به سمت کوچک سازی و چابک کردن دولت پیش برویم نه 
اینکه با دستان خودمان دولت را بزرگتر و ناکارآمد کنیم.وی در پایان خاطرنشان کرد: 
بر اساس برنامه های کلانی که ما در برنامه های مختلف توسعه پیش بینی کرده ایم 
باید امور به مردم واگذار شود و دولت روز به روز کوچک تر شده و فقط نقش نظارتی 

داشته باشد. با تشکیل وزارت بازرگانی ما دقیقا بر عکس این کار را انجام داده ایم.

اگر مکمل نخرید دارو نمی فروشیم
یک تخلف آشکار در بازار دارویی کشور 

احیای وزارت بازرگانی بی منطق است
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

دولت می خواهد نمایندگانی که برای رئیسی رأی جمع کردند را دور بزند و از کاندیداهای بهتر حمایت کند
جلال محمودزاده نماینده مجلس:

یک نماینده مجلس گفت: تعــدادی از ورزا برای 
این که در آینده و در مجلــس دوازدهم دایره امنی 
داشته باشند و بتوانند با همین ضعف و مشکلاتی 
که در حوزه وزارتی دارند، کارشــان را ادامه دهند و 
مجلس بعدی برای شان دردسری ایجاد نکند، از بین 
نیروهایی که خودشان در بدنه دارند، برخی را برای 

مجلس نامزد کرده اند.
جلال محمــودزاده  درباره اختلافات بین نمایندگان مجلس 
گفت: تعدادی از اصولگرایان تندرو هم در مجلس و هم بیرون 
از مجلس هستند که رأی شان پائین است. این ها بررسی کردند 
هرچقدر میزان مشارکت پائین باشد و مردم کمتر شرکت کنند و 
یا تعداد افراد شرکت کننده بیشتر باشد و آرا تقسیم شود، می توانند 
رأی بیاورند این استراتژی شــان است و در همه انتخابات حتی 
انتخابات ریاســت جمهوری هم این استراتژی را داشته اند.این 
نماینده مجلس مدعی شــد: برنامه های »معاون سیاسی عزل 
شده« و اطلاعیه او که در سایت رسمی دولت خبررسانی شد، 
این شائبه را ایجاد کرد دولت و وزارت کشور می خواهند انتخابات 

را به گونه ای مدیریت کنند و نمایندگان خودشان را به مجلس 
بفرستند!وی مدعی شد: تعدادی از ورزا برای این که در آینده و در 
مجلس دوازدهم دایره امنی داشته باشند و بتوانند با همین ضعف 
و مشــکلاتی که در حوزه وزارتی دارند، کارشان را ادامه دهند و 
مجلس بعدی برای شان دردسری ایجاد نکند، از بین نیروهایی 
که خودشان در بدنه دارند، برخی را برای مجلس نامزد کرده اند. 
حمایت و لابی برای شــان می کنند و حتی در بحث های مالی 
هم گاهاً از طریق مختلف کمک می کنند که به مجلس بیایند 
و رأی بیاورند که در نهایت اگر وارد مجلس شدند، به اصطلاح 
یک حامی برای وزارت خانه، وزیر و دولت شــوند که این واقعا 
آسیب است.نماینده مهاباد با بیان این که مجلس باید از جناح ها و 
افکار مختلف تشکیل شود و پارلمان جای گفتمان و صحبت های 
کارشناسی است، اظهار داشت: اگر مجلس با دولت یکدست و 
همگن شود مشکلی که وجود دارد این است که مجلس از بعد 
نظارتی دچار ضعف می شود و مردم ضرر می کنند؛ نمایندگان 
نقاط ضعف و تخلفات دولت را پیگیری نمی کنند به خاطر آن 
ارتباطات احتمالی که نمایندگان مجلس با دولت دارند یا به خاطر 

آن دِینی که نماینده مجلس به آن بدنه وزارت خانه و یا بدنه دولت 
دارد، از بعُد نظارتی کوتاه می آیند و همین باعث انحراف دولت 
از مسیر قانونی می شود.وی یادآور شد: در حال حاضر همین را 
ما در دولت ســیزدهم شاهد هستیم که معاون سازمان اموری 
استخدامی اش که باید منشاء اجرا قانون باشد، قانون را دور می زند 
و با یک قرارداد معین به عنوان معاون رئیس جمهوری که بسیار 
پستش مهم است، ادامه کار می دهد. یا رئیس سازمان سنجشی 
که انفصال می گیرد اما حکم انفصال دیوان را نادیده می گیرند 

این ها همه مسائلی است که نشان می دهد دولت از مسیر ریل 
قانونی خارج می شود دلیلش هم این است که ۲۴۰ نماینده در 
مجلس یازدهم امضا کردند که آقای رئیسی، رئیس جمهور شود. 
تعداد زیادی از این ۲۴۰ نماینده، مســئول ستاد انتخاباتی آقای 
رئیسی در شهرستان ها و بخش ها بودند، این امر آسیبش چیست؟ 
همین چیزی که در حال حاضر مشــاهده می کنیم که بیشتر 
بخش ها علی الخصوص بخش های مهمی همچون اشتغال، 
مسکن، تورم، مهار تورم، بورس و کشاورزی مشکلات زیادی 
دارند و مجلس این ها را دنبال نمی کند یا این که بسیار کم دنبال 
می کند که دلیلش هم همین همگن بودن و نزدیکی بسیار زیاد 
مجلس و دولت است.محمودزاده در گفت وگو با ایلنا،عنوان کرد: 
از طرفی دولت سیزدهم، حمایت های مجلس را نادیده می گیرد 
و نسبت به حمایت مجلس بی تفاوت است. نه تنها دولت متقابلا 
با مجلس هماهنگ نیست و از مسیر قانونی در بعضی از مقاطع 
خارج می شــود، حتی در مواردی هم شروع به کارشکنی کرده 
است. ما انتظار داشتیم حداقل دولت از مجلسی که همراهش 
بوده و آن ۲۴۰ نماینده مسئول ستادش بودند حمایت می کرد 

و حداقل هوای آن ها را داشت، در حال حاضر مشاهده می کنیم 
که این گونه نیست و به آن نمایندگان همراهی که برای دولت 
زحمت کشیدند و رأی جمع کردند هم رحم نکرده و آنان را هم 
دور می زند و می خواهد از کاندیداهایی بهتر از این ها حمایت کند 
و آنها را به مجلس بیاورد. از سوی دیگر هم دولت با قوه قضائیه 
همراه و هماهنگ نیست.وی یادآور شد: من چندین دوره است 
در مجلس هستم، در هیچ دوره و مقطعی مشاهده نکرده ام تا این 
حد دولت با دو قوه مقننه و قضائیه ناهماهنگ باشد. این اختلافات 
به ضرر ملت و مردم اســت و نهایتا این مردم هستند که از این 
اختلافات و دوگانگی ها ضرر می کنند و باعث می شود وضعیت 
ما از این بدتر شــود.این نماینده مجلس خاطرنشان کرد: مردم 
درحال حاضر نگران معیشت، اشتغال، بهداشت و درمان و آینده 
فرزندان خودشان هستند. ما بسیار زیاد جوانان تحصیلکرده داریم 
که از کشور خارج می شوند. پزشکان، پرستاران و تحصیلکردگان 
از کشور خارج می شوند و این مبحث اوج گرفته است. این همه 
اعتراضات در کشور وجود دارد. اختلافات در مجلس و دولت و 

قوه قضائیه هم یکی دیگر از دلایل عقب افتادگی کشور است.


